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Kommentarer �l reguleringsplan, Innfallsport �l Innerdalen, Nerdalen 
Trasévalget 
Det foreslåte trasevalget i reguleringsplanen er helt klart det beste. Det gir best arrondering av 
beitemark ved at det i stor grad holder seg i utkanten av beite. Det gir den beste turopplevelsen, 
sam�dig som det skjermer bebyggelsen og vil hindre konflikt mellom fastboende og turister. Dete er 
den naturlige og frem�dsretede veien �l Innerdalen. 

Jeg ønsker også å kommentere «blå trasé», og spesielt siste del/avslutning av denne, da dete 
alterna�vet har blit framhevet av noen utenforstående. 
Selv om veien ved dete alterna�vet vil være noe kortere og det da følgelig vil gå med noe mindre 
areal �l selve veien vil det i praksis gå tapt betydelig mere beitemark og kulturlandskap. Det som en 
følge av at eiendommens (104/1) mest sentrale og største beite vil bli kløyvd på midten. I praksis vil 
beitet da ødelegges det da det blir to små lapper og den vestlige delen vil i �llegg ende opp uten 
vannkilde. 
Det vil også være en ulogisk vei for de som skal inn �l Grasdalen da de først ville måte gå opp på 
haugen før veien går direkte ned igjen. 
Det aller verste for meg derimot er at dersom veien/turveien/s�en blir bygd her vil siste rest av 
privatliv forsvinne. Det vil komme for nært kårhuset på gården (104/1) og det vil gi betydelig innsyn 
og støy på de private utearealene �l både kårhuset og våningshuset. Dete vil føre �l konflikt mellom 
turister og fastboende. Kombiner dete med biltrafikk gjennom tunet på motsat side av husene og 
eiendommen blir ret og slet utrivelig å leve på. En vei langs «blå trasé» vil gjøre situasjonen verre 
enn den er i dag, og alle vil tape på den.  Dete er i beste fall et useriøst forslag og har allerede fåt 
mye mere omtale enn det fortjener. 

Veien og bruken av denne 
Det foreslås en «turveg» med bredde på 3 meter. Eter hva jeg leser er dete i henhold �l anbefalt 
bredde i Statens veiledning for �lretelegging av turveier, løyper og s�er, og det er også likt resten av 
jeepveien inn �l Innerdalen. Med tanke på den store trafikken med gående, syklende og en og annen 
rullestolbruker er nok dete fornu�ig. 
 
Når det gjelder bruken av veien blir det bare for dumt dersom dri�strafikken opp �l Innerdalen ikke 
skal gå langs denne. At bilene skal presses gjennom gårdstunet og true både barn som leker og 
husdyr sam�dig som det går en kjørbar parallell vei utenom alle tun og bebyggelse er hinsides all 
fornu�.  Det trenger man neppe å være arealplanlegger for å forstå. Jeg blir overrasket om det finnes 
en �lsvarende dårlig veiløsning andre steder i landet. 

I løpet av de siste 10 år har Sunndal kommune brukt millioner på to veiomlegginger i Viromdalen 
netopp for å få biltrafikk vekk fra to gårdstun. Dete har vært fornu�ige og vel brukte penger som jeg 
tror har høynet livskvaliteten �l de fastboende betraktelig.  Hvorfor mener kommunen at sikkerheten 
�l små og store i Nerdalen ikke er like vik�g som andre plasser? Rik�g nok er trafikken mindre, men 
risikoen er fortsat overhengende  
 



Kommunen har innset sit ansvar for gangtrafikken gjennom tunet på gården, men jeg mener at det 
offentlige av flere grunner har et ansvar også for biltrafikken, på tross av at dete er en privat vei. 
Biltrafikken gjennom tunet kommer som en direkte konsekvens av turistvirksomheten i Innerdalen. 
En turistvirksomhet som ikke hadde vært i samme skala og som kanskje ikke hadde eksistert i det 
hele tat hadde det ikke vært for offentlig subsidiering, �lretelegging og en massiv offentlig betalt 
markedsføring. Det offentlige har også et betydelig ansvar for både arealbruk og belastning de 
påtvinger en privatperson når de selv har interesse av at det er en åpen offentlig vei over 
eiendommen. Det er svært urimelig å forvente at en tjenende eiendom som ikke har noen interesse 
eller fordeler av denne trafikken skal ha to parallelle veier av lik karakter �l forskjellig bruk over 
eiendommen. Dete er jeg sikker på at enhver retsinstans ville være enige i. 

Uanset har det offentlige et ansvar for arealplanlegging og spesielt når det gjelder landbruksareal. 
Ved en full omlegging av veien �l Innerdalen langs den planlagte trase kan den østlige delen av 
dagens vei �ernes og et areal på over 2000 m2 nord for denne kan igjen ryddes og �lbakeføres �l 
beite, som det var for 50 år siden. 

 

Figur 1 Blått felt viser areal som var innmarksbeite i 1971 

 

Kort fortalt 
Den planlagte trase i reguleringsplanen er god, men veien må reguleres slik at det er muligheter for 
at all trafikk �l Innerdalen kan gå langs denne. Det finnes ingen gode argumenter mot dete. 
Kommunen kan ikke gjemme seg bak at «de kun har ansvar for gangtrafikken». Dete er i beste fall 
ansvarsfraskrivelse.  
Løsningen som det skisseres med at det går en felles vei inn �l Innerdalen, men at den splites for så 
å lede motorisert trafikk gjennom et gårdstun sam�dig som det skal gå en kjørbar vei utenom må 
være i strid med alle retningslinjer og logikk. 
En komplet veiomlegging er den frem�dsretede løsningen som vil gi best arealutnytelse av 
innmarksbeite, sikreste boforhold for små og store samt bidra �l en mindre konflik�ylt frem�d. 
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